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Hámori G ör a köz űlés elnöke

Tisztelt Közgyűlés! Köszöntöm a közgyűlés tagjait, a meghívottakat és minden érdeklödőt.
Megállapítom, hogy az ülésünk határozatképes.
Megkérdezem, hogy van-e napirendet módosítójavaslat? Jelentkezést nem látok.

Szavazásra bocsátom a napirendi pontokat.

A közgyűlés 21 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. A Györ-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata 2025. évi költségvetésének elfogadása.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

2. Tájékoztató a Györ-Moson-Sopron Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2024. évi
tevékenységéről.
Elöadoi Sallai Péter, tűzoltó dandártábomok, igazgató

3. A Györ-Moson-Sopron Vármegyei Önkormányzat 2025-2029 évekre szóló gazdasági
programja és fejlesztési terve.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

4. A különleges gazdasági övezet megszüntetésével összefíiggö döntések.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

5. A györi és a soproni tankerületi központ által működtetett tankerületi tanácsba tag jelölése.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

6. Danube Bike projekt benyújtásának jóváhagyása.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke



7. Beszámoló a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Értéktár Bizottság 2024. évi munkajáról.
Előadó: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

8. A közgyűlés elnöke 2025. évi szabadságolási ütemtervénekjóváhagyása.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

9. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

10. Inteq^ellációk, kérdések.

11. Egyebek.

1. na .irendi ont
AG őr-Moson-So ronVárme eÖnkormán zata 2025. évi költsé
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

etésénekelfo adása.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Az előterjesztést a Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság, valamint a Pénzügyi és Ugy-
rendi Bizottság tárgyalta. Van-e valakinek kérdése.

Keserü Dávid ké viselő
A Mi Hazánk frakció nevében nem tudjuk támogatni az előterjesztést. A rendezvényközpontot
úgy gondoljuk, hogy más célokra is fel lehetne használni. Luxusnak gondoljuk, hogy két
havonta leülünk itt ülést tartani. A másik dolog, amivel nem értünk egyet, az a roma
koordinátor. Esetleg a roma koordinátomak lehetne-e félévenként beszámolót tartania a testület
elött?
Ha mondjuk úgy ítéljük meg, legalábbis a mi részünkről, hogy nincs előrelépés a munkájában,
akkor öt sem tudnánk támogatni.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Természetesen szó volt róla, és szeretnénk, hogy beszámoljon a testület elött. A
rendezvényközpont kapcsán egyeztetnünk kellett Györ város önkormányzatával, hogy még
jobb lehetöséggel tudjuk kiadni a termet. Én azt gondolom, így is elég ütőképes árat tudunk
adni a győri piacon, tehát ezek folyamatban vaimak. Nyilvánvalóan mi is arra törekszünk, hogy
minél több bevételünk legyen, ez az érdekünk. Nem csak kéthavonta mi ülésezünk itt, hanem
komoly rendezvények folytak ebben a teremben. Elsősorban a civil szervezetek igénylik.

Keserü Dávid ké viselő

Mi ilyen családi célra szeretnénk inkább, a családokat támogatni azzal, hogy kiállításokat
szervezünk, vagy egyebek.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Igen, csak akkor most ellent mondasz magadnak, mert én a családoktól nem szeretnék bérleti
díjat kémi.

Ferenc Ger ő ké viselő



Mi inkább családi célra szeretnénk felajánlani, amiért nem kéménk bérleti díjat, hanem ha van
üres hely, akkor nekik a helyiséget átadni.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Rendben, megnézzük mit tehetünk majd ez ügyben.

dr. PetőPéter a köz űlés alelnöke
Jómagam számos olyan közéleti rendezvényen vettem részt az elmúlt öt hónapban, es
újraválasztott alelnökként, mint például a megyei civil napon, ami ebben az épületben yo lt.

Ugyanakkor ez egy TOP-os pályázatból megvalósult épület a kormány támogatásával és
kmelezettségeket vállaltunk a közcélú hasznosításra, és a bevételeink célja is az, hogy ermek az
épületnek afenntartásához hozzájáruljunk. Ezt nem mi találtuk ki, hanem az Európai Umó. Mi
ezeket a kötelezettségeket elfogadtuk, a megye azon dolgozik, hogy ezeket a költségeket
kitermelje az épület kapcsán, és pont ezért a magáncélú hasznosítás nem egyszerű, hiszen a
TOP-os bemházás csak kifejezetten közcélnak a támogatására lehetett igényelni.

Kovács József, a Pénzü iésÜ rendi Bizottsá elnöke
A pénzügyi bizottság a közgyűlésnek elfogadásrajavasolja az előterjesztést.

Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetísé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottsága közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
elöterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 13 igen, 6 nem, 3 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

5/2025. 1.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az Aht. 29/A. §-ban
foglalt kötelezettség alapján a vármegye önkormányzata saját bevételei összegét, valamint
az~ adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek három évre
vonatkozó összegét a határozat 1. számú mellékletében foglaltak szerint határozza meg.

Határidő: 2025. február 21.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet tervezetet.

A közgyűlés 13 igen, 9 nem szavazattal megalkotta a 2/2025. (11.24) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva).

2. na irendi ont
Tá'ékoztató a G őr-Moson-So ronVárme ei Katasztrófavédelmi I az atósá 2024. évi
tevéken sé éről.
Előadó: Sallai Péter, dandártábornok



HámoriG ör a köz űlés elnöke
Sallai Péter dandártábornokot nagy tisztelettel köszöntjük a körünkben, és nyilvánvalóan a
Katasztrófavédelmi Igazgatóság éves beszámolójára kerül most sor. A dandártábomokot
felkérem, hogy ismertesse a beszámolóját.

Sallai Péter dandártábornok
Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Tisztelettel köszöntöm Onöket! Köszönöm,
hogy ezt a tájékoztatót napirendre tették. Minden évben be szoktunk számolni a
katasztrófavédelem éves tevékenységéről.
A legfontosabb feladat a tűzvédelem és a káresetek. Azért szeretek ezzel kezdeni, hiszen ez áll
legközelebb az emberekhez a tűzoltókat idézve. Láthatók azok a tendenciák, hogy torzítja a
statisztikánkat a megváltozott a klíma, és ezeket a szélsőséges időjárás hozta tevékenységeinket
nagyon nagy számban kellett végrehajtani. A tűzesetek most már nem az egyharmada a mi
beavatkozásunknak, csak a 23 százaléka. A legtöbb eset, 70 százalék fölött van, az a műszaki
mentés. Ezt a kettöt azért bontottam ki, hiszen ezek azok, amik a legtöbb tevékenységet hozzák
a kollégáim részére. További torzításokat várok én a statisztikában, hiszen a gondos óra az
nagyon-nagyon jó dolog, de torzít. Pontosan azt csinálja, amire kitalálták. hogy azt az
állampolgart, akinek valami baja van, azt a tűzoltókhoz is odarendeljék, és mi a megfelelő
protokollnak megfelelően fogjuk végrehajtani a beavatkozásainkat, de ez nyilván egyre több
lesz a következő években.

Győr-Moson Sopron vármegye az önkéntes tüzoltó egyesületek munkájába nagyon nagy
tevékenységet folytat, és országos szinten is el lehet mondani, hogy a legnagyobb számban van,
Vas megyében, és Győr-Moson-Sopron vármegyében van a legtöbb önkéntes tűzoltó egyesület.
Jelenleg 77 tűzoltó egyesülettel van együttműködésünk. Ennél többen vannak, hiszen van
olyan, akivel nincsen együttműködésünk, de tudom, hogy az egyes településeken azért van
mozgatómgója, és kategóriákra szedtük őket. Az 1-es kategória az, aki önmaga is be tud
avatkozni, kettes kategória, ahol gépjárműfecskendöje van, de még a képzettségünk nincsen
meg, hármas kategória, ahol gyakorlatilag hagyományörzéssel, de mégiscsak a település
életében részt vesznek.
A pályázatokon megfelelő számban országos szinten 600 millió forintot lehet pályázni. Látható
az, hogy közel a 1 O százalékát a megye elviszi. A torta ugyanakkora 201 8 óta, de egyre többen
kell, hogy osztozzunk rajta. Ennek megfelelően úgy gondolom, arányaiban a megyejól pályázik
ezekre a pénzekre.
A tűzvizsgálat célja, mindenképp az, hogy elsősorban, ha szükséges, akkor a rendőrség számára
tudjunk adatokat adni, az igazságszolgáltatás részére azokat tudjuk biztosítani, magunk részéröl
pedig az, hogy a következő beavatkozásainknál milyen tanulságot lehet levonni azon, hogy a
tűz keletkezése, iránya, maga a beavatkozás, a beavatkozás nehezítö tényezők hogyan zajlottak.
Látható, hogy 39 megindított tűzvizsgálatból 29-et zártunk le, és 22 esetben pedig megállapított
keletkezési ok volt. A keletkezési okokat most itt nem mondom el, mert a dián látható, hogy
milyen arányban vannak. Ezeket a képeket azért szerettem beletenni az előadásokba, hogy
milyen hosszú volt az az év, és mintha ma történtek volna ezek az esetek, és a tűzoltók életében.
Tavaly emlékezhetünk rá, hogy Györújbaráton volt a Tebike sajtüzemnek a tüze. Az
érdekessége annak, hogy itt napelemek működtek, és az oltást követöen további
védöfelszereléseket - lábbeliket - kellett vásárolnmik. Ennek megfelelöen ezeket folyamatosan
felülvizsgáljuk, és azt lehet mondani, hogy ilyen szempontból semmiféle balesetünk nem volt.
Egyébként sem volt balesetünk, de áramütés jellegű balesete nem volt a tűzoltóságnak.
A'következő tűzeset az M15-ös úton történt, ahol egy román kamion autót szállított és az
autószállító mellett még egy akkumulátorpakk is volt az autón. Épp az előtte levö napon volt
elméleti oktatása az új lándzsának. A kollégáim a következő napon már élőben próbálhatták ezt
ki. A saját kreativitásukra is szükség volt, hiszen azért az alsó pakkoknak a merítése nem



egyszerű. Látható, hogyjelentös betonkárral tudtuk menteni, majd ezeket az akkumulátorokat
a tulajdonos a következö héten elvitte.
Ez az új fejlesztésünknek az egyik képe, amit be tudok mutatni Maga a terület egy gabona,
tehát aratással kapcsolatos tűzeset. Korábban a felderítésnél több egységnek kellett együtt
menni. Most a technikával ez megoldható. Látható, hogy merre jámak az egységek. Ezt a
műveletirányítási központunkba tudjuk figyelni, és onnan élöben tudjuk megmondani, hogy
milyen egység milyen irányba menjen. Ha vannak kritikus pontok, akkor azokat oda tudjuk
iráríyítanf, és az árvíz kapcsán majd néhány olyan képet is szeretnénk mutatni, ahol tényleg egy
olyan jellegű pontos adatokat tudtunk kinyemi, amiből aztán azt a következtetést vontuk le,
ho'gy egy arvízi kódexet csinálunk, és le fogjuk modellezni, hogyha legközelebb lesz ilyen,
akkor az a buzgár hol lesz, ott mennyi zsákot fogyasztunk el, ott mennyi ember szükséges, és
hogyha 10 éventejönnek ezek a nagy vizek, akkor nem kell telefonálgatni a nyugdíjban levő
vezetöknek, hanem az ottani vezetök előszedik az adathordozót, és arról már tudják is, hogy mi
történt korábban.
Kihagyhatatlan az árvízi védekezésünkről szóló beszámoló, ami szeptember 14-töl volt, előtte
még'ugye megkaptuk a vihart is. Vas megyében dolgoztunk Tenyerénél, egy tűzesetnél
Úgyhogy a szeptember egy nagyonjól sikerült hónap volt a mi részünkrol, és a statisztikánkat
látiíattuk is, hogy milyen beavatkozásaink voltak, milyen számban. Ezeket a feladatokat
hajtottuk végre, es kipróbáltunk olyan fejlesztéseket is, amit az előző 2013-as árvízi védekezés
után szereztunk be, többek között a Mobilgát, amit alulról a második képen lehet látni. Igy a
1401-es utat nem kellett lezámi, hanem ott tudtunk védekezni. Nagyon látványos volt, nyilván
tanulópénz, amit be kellett fizetnünk ennek az alkalmazása kapcsán, de összességében végre ki
tudtuk próbálni, hogy az élőben valóban tudja azt, amit a pályázatnál írtak a számunkra
Egy következő tűzeset, a Dzsungelországnak a tüze Mosonmagyaróváron. Itt is szintén a
napelemes tűzoltás kapcsán kellett nagy figyelemmel lenni a kollégáknak, hogy hogyan legyen
az oltás.
A védelmi igazgatásban is vannak feladataink, katasztrófavédelmi elnökhelyettesi helyet
foglaljuk el. Két évi rendes ülésünk volt. Az árvíz idején a védelmezőkkel nem ültünk össze,
ez'iigyben nem is kellett, hiszen a saját operatív törzsünk ezeket meg tudta oldam. A képzés
megtörtént, és akkor arra tettem ígéretet az új polgármestereknek, akik október 1-Jétol
dolgoznak, hogy ők megkapják még idén a képzést, és úgy gondolom, ez nagyonjól is sikerült,
volt rá igény. Köszönöm szépen a polgármestereknek, hogy így a katasztrófavédelem
teriiletéröl is látták ezt a fontos részt, hogy mivel szembesülhetnek.
Az önkéntes mentöszervezetek nem összetévesztendő az önkéntes tűzoltó egyesületekkel, bár
nyilván azoknak a gerincérejönnek rá a különbözö civil szervezetek. A beavatkozásaik az árvíz
területénvoltakjellemzőek, illetve aviharkároknál.
Nagy pályázatokban vettünk részt. Ásványráró és Hédervár Tűzoltó Egyesület egy-egy darab
tűzoltó hajót kapott. Ez 260 lóerős motorral felszerelt, és kifejezetten az árvízi védekezésre van,
tehát hogyha állatokat, embereket, tárgyakat kellene megmozgatni. Ezek nagyon nagy
teherbírásuak. Mecsémél volt egy hordalék, amit a hajóknak a bevetésével tudtak aztán a
mecséri híd alatt eltakarítani.
Október elsejével a hatósági hatáskörök közül 350 hatáskör került át a kormányhivatalhoz,
náluk gyakorlatilag ezek a tűzvédelmi hatáskörök maradtak, a kéményseprö-ipari tevékenység,
a kémenyseprö-ipari hatósági ellenörzések, tűzesetkövető, adósság bizonyítvány kiállítása,
tűzvizsgálati eljárás, illetve a létesítmény tűzoltóságok felügyelete, iparbiztonsági területröl
veszélyes áruszállítás ellenőrzése.
Ennek megfelelően a közérdekű bejelentési adatok száma is drasztikusan csökkent és még
jobban lecsökken. Most amennyire láttam az elsö két hónapnak a kérdéseit elsösorban hatósági,
vízvédelmi kérdésektöl kaptunk mi közérdekű bejelentést, vagy egyéb érdeklödést.



Ami viszont nagyon fontos, hogy nagyon szigorú gazdasági feltételek mellett dolgozunk, de én
úgy gondolom, hogy azokat a pontok nem lehetnek vita kérdése és költségvetés kérdése, hogy
ne csínáljuk meg. A tűzoltóversenyek, elsősorban műszaki és szakmai versenyek, és el tudom
mondani önöknek, hogy országos szinten is milyen eredményeket tudtuk elémi. Nyilván, mivel
nem lettem elsö, ezért próbáltam reklamálni, hogy a második helynél szerintem mi jobbak
voltunk, de a zsűri pártatlanul azt tudta mondani, hogy a borsodi csapat nyert, és a legkreatívabb
csapat különdíját hoztuk el mi, illetve a második helyezést is. A győri tűzoltóság csapata volt
egyébként, aki a megyét képviselte, miután ők nyerték meg a megyei versenyt. Aminéljobbat
nem tudtunk elképzelni, az a megyei ügyelet, ahol elhoztuk a megyei csapat, az ügyeletvezetői,
műveletirányítói csapat kategóriában is az első helyezést.
Az önkéntes tűzoltó egyesületeknek azon kívül, hogy pályáztatjuk őket, minden évben
megtartjuk az önkéntes tűzoltó egyesületeknek a versenyét, különböző szinten Ez aztjelenti,
hogy Csomán, Kapuváron, Mosonmagyaróváron, Sopronban és Győrben mutatják meg, hogy
mi a tudásuk, aminek aztán van egy felmenő rendszere is, ami Sáráspusztán, minden év
szeptemberének második szombatjára esik, ilyenkorjönnek be a bajnokcsapatok.
Önkéntes Tűzoltó Egyesület történeti versenyei kapcsán látható volt, hogy Covid idején ezt
nem lehetett megrendezni, akkor volt is egy törés. Majd 2022 követően már visszajöttünk arra
a szintre, ami a Covid előtt volt. A két évet kiküszöböltük.
A rendezvényeink során nagy támogatást kaptunk a Vármegyei Tűzmegelőzési Bizottságtól.
Most ezt újra gondoljuk, hiszen a hatósági jogkörök elvesztésével más kömyezetben kell
nekünk tájekozodni. Március 11-én lesz a következö ülés, ahol már 20 olyan taggal fogunk
találkozni, például az erdőgazdaságok, a szigetközi egyesületek szintjén A tűzoltóknak a
munkája ne csak arról szóljon, hogy eloltottuk a tüzet, hanem arról is, hogy hol van kockázati
tényezö. Fertö-tónál jelenleg olyan szárazság van, mint 2021 -ben volt. Tehát itt sokat nem várok
attól, hogy ne lenne tűz, de ezekkel az új beruházásokkal, akár a drónnal, quadokkal hatékonyak
lehetünk, ha szükséges.
Hagyományosan 22 éve, a katasztrófák elleni védekezés világnapján október második
szerdáján véradással tisztelgünk, több mint 250 véradó jelent meg legutóbb. Itt nyilván nem
csak a tűzoltókról beszélünk, ennek a szervezése megkezdődik augusztus közepén, hogy ne
kelljen várakozni, hanem 10 percen belül leveszik a vért az egyes szervezeteknél. A megyei
önkormányzatnál is volt egy ilyen kezdeményezés és köszönöm szépen, akik ebben részt
vesznek, a következö évben is ezt fogjuk megszervezni.
Az alábbi szervezetekkel van a legszorosabb együttműködésünk: a rendörséggel, TEK-kel, a
Vöröskereszttel, a karitatív szervezetekkel. Köszönöm szépen, hogy ezekkel együtt
dolgozhatunk, illetve az önök részéről is, hogy meghallgattak.
Még egy filmet szeretnék bemutatni, 4 perc az egész, hogy milyen tevékenység folyt az árvízi
védekezés kapcsán. Amiket mondtam, azokat a technikákat már alkalmazzuk.
Köszönöm a figyelmet, a kérdésekre szívesen válaszolok.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen dandártábomok úmak a beszámolóját. Én azt gondolom, hogy mielött még
képviselötársaim megszólalnak, mindannyiunk nevében megköszönöm a munkajukat,
különösen az árvízi védekezésben nyújtott koordinációs és fizikai munkájukat. En azt
gondolom, hogy a megye katasztrófavédelmi igazgatósága mindenkit beleértvejól vizsgázott.

dr. Bider Zsolt ké viselő

Megköszönöm a Fidesz frakció nevében a beszámolót. Azt tapasztaltam, hogy a Győr-Moson-
Sopron vármegyei katasztrófavédelemi igazgatóság kiválóan alkalmazkodik a
kömyezetváltozáshoz, és látható, hogy már messze nem a tűzoltás a fő feladata a
katasztrófavédelemnek. Azt is láthattuk - a véleményem szerint - hogy az ország egyik



legjobban fejlödö és legjobban teljesítö katasztrófavédelme a mienk, ezért a frakció nevében
köszönetünket szeretném kifejezni. Csak így tovább, és reméljük, hogy ezen a szinten maradt a
vármegyei katasztrófavédelem. Köszönöm.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Ezek a számok alapvetően objektív tényeket tükröznek, ha megengedik, akkor szubjektív
élményeket osztok meg önökkel. Nagyon-nagyon szépen köszönjük a Katasztrófavédelmi
Igazgatóságnak ebben a szeptemberi idöszakban ezt az elképesztően empatikus hozzáállást
Képzeljék képviselötársaim, a katasztrófavédelmi munkatársakkal és a sajat hivatali
munkatársaimmal közösen védtük ezt az épületet, amelyet végül nem érintett egyébként maga
a víz, de az elökészületek megtörténtek. Fél órán belül a kollégáim azonnal segítséget, szakértö
segítséget kaptak, és közösen védekezhettünk. Felidézem azokat a napokat, amikor tábomok
úrml is~ számos helyszínen találkozunk a Szigetközben, és a civilek és az állami szereplök
közösen védekezhettek és érhettek el eredményt. Azt gondolom, az az összefogás, ami 2013-
ban is már megnyilvánult a Szigetközben, az most igazán kicsúcsosodott, és valóban, akár
Mosonmagyaróváron, Dunaremetén, Ásványváron, a Zselykei-kanyarban, mindenhol, ahol
találkoztuíík, polgárőrök, natúrparki aktivisták, önkéntes tűzoltók, és lehetne sorolni, hogy ki
mindenki dolgozott azon, hogy ezen a problémán túl legyünk, és mindenhol azt tapasztaltuk,
hogy az állami szereplők nagyon-nagyon segítőkészek, nagyon-nagyon empatikusak, minden
helyi problémának a megoldására megfeszített munka mellett nyitottak, úgyhogy én nagyon-
nagyon szépen köszönöm azt a sok-sok emberséget, amelyet kaptunk önöktől Ezt probáljuk
mi"civilek visszaadni ebben a Tűzmegelőzési Bizottságban, ami megújult, és valóban a Szabad
Közlekedési Park Egyesület is delegál bele tagot, és bízunk benne, hogy ez a rendkívül jó
együttműködés, amely a civil szervezetek és a katasztrófavédelem között kialakult, ez ajövőben
is így lesz, úgyhogy még egyszer személyesen is köszönjük szépen ezt a sok segítséget!

Szabó Zoltán ké viselő
Én is köszönöm tábomok úr a beszámolót, a Demokratikus Koalíció frakció nevében is külön
hangsúlyozottan megköszönve a szolgálatot. Ezt minden évben elmondom, hogy egyrészt
családi gyökereim miatt is kötődök ehhez a szakmához, hivatáshoz.
Azt kelUátni ebben a bemutatóban is, hogy részben egyébként a technikai megújulások nagyon
fontosok, másrészt viszont, ami állandó, az a szolgálatteljesítö embereknek az állandó
megtalálása. A beszámolóból én azt olvasom ki, hogy a katasztrófavédelem megyei vezetése
egy megyében integrált együttműködés.
A számokból az látszik, hogy az árvíz az egy természetes dolog, az árvízi védekezés, illetve
maga a vízügyi tevékenység visszanyerhette azt ajogát, amivel lehet együttműködni.
Nagyonjól kezelték ebben a szeptemberi időszakban a civileknek az együttműködését, és ezt
is ki kell emelnem.
Az önkéntes tűzoltó egyesületeknek - ez már tavaly is elhangzott - egy olyan kapacitás áll
rendelkezésre a katasztrófavédelemnek, amit tényleg a megye lakossága alkot, akik ebben részt
vesznek. A mai viszonyok között ezek az emberek is családfenntartók. Az ő megbecsülésüknek,
az ő támogatásuknak nem hiszem, hogy ez a 60 millió forint tekintetben elhangzott. Biztos,
hogy van ezen kívül is, vagy remélem, hogy ezen kívül is vannak források.
Az'alábbi kérdéseim lennének: Egy önállóan beavatkozó, elsö kategóriás önkéntes tűzoltók
találkozásának a száma a statisztikában hogy alakul? Mert ugye nő a műszaki mentések aránya.
A tűzmegelözési felülvizsgálatokhoz és annak a hatásosságához hasonlóan a műszaki
befogadásí igények megelőzését kíséri-e olyan szakmai fejlődés, hogy akár az utak, akár az
építmények/ iparterületek átvételénél, az új szempontok beépülnek-e, és a
katasztrófavédelemnek ez a fajta megelöző tevékenységet tudja-e kezelni?



A létesítményi tűzoltóknál az szerepel, hogy időlegesen igénybe vehetö. Mi a helyzet az ö
státuszukkal? Érinti az új szabályozás? Az ö anyagi ellátásuk a megrendelöktöl függ, ahol nem
ugyanaz ajogkör, meg ugyanaz a feladatkör van, de nem ugyanaz a megbízónak a szándéka és
az anyagi ellátottsága. Utolsó kérdés, hogy az akkugyárakkal bezavarjuk-e a kockázati
tényezőket?

Sallai Péter dandártábornok

Köszönöm szépen a dicsérő szavakat, és remélem, hogy rájuk szolgálunk majd a leendö
időszakban is.
Az önkéntes tűzoltó egyesületek a 60 millió forinton túl is tudnak pályázni, elsősorban a magyar
falu programon keresztül és nagyon jól működik a program. Fecskendö beszerzéseket,
laktanyafelújításokat tudunk belöle finanszírozni, és nagyon jól megtanulták a települések,
hogy hogyan tudjanak a tűzoltóság részére is pályázni.
Volt egy település, ahol a polgármester asszony kérdezte, hogy lesz-e selejtezés a
gépjárműfecskendöink közül. Én azt tudtam neki mondani, hogy lesz, de mondjuk egy 20 éves,
vagy 22 éves Győrben szolgáló fecskendövel nemjobbanjár, minthogy most 8 millió forintért
kimegy, és ugyanazt vásárolja Ausztriában egy önkénteseknél, ami a györinek az 5 százalékát
sem kapó terhelést kapott.
A műszaki mentéseknek a 30%-a beavatkozásaink közül, ahol az önkéntesek beavatkoznak
velünk együtt. Nyilván a képzettségük elsösorban a tűzoltásra, ott is elsősorban a szabadtéri
tűzoltásra van kiképezve, egy 40 órás alapfokú tanfolyammal rendelkeznek, a vezetök pedig
tűzoltásvezetői tanfolyammal. Nem elvárható, hogy felelősséggel tudjanak beavatkozni akár
egy olyan közúti balesetnél, ami komplikáltabb. Meggyőzödésem egyébként az, hogy ezt a
képzést előbb-utóbb el kell vinnünk, hiszen annak az állampolgámak totál teljesen mindegy,
hogy egyjól képzett önkéntes tűzoltó menti ki, vagy egy hivatásos. Neki az a lényeg, hogy egy
hozzáértő ember legyen. Tehát nem mindegy, hogy kimentettem, egyébként egy bordatöréssel
meglettem volna, de sikerült úgy kivenni, hogy gerinctörés lett belőle.
Az üzemanyaggal kapcsolatban az árvíz kapcsán a NAV felajánlott 800 liter gázolajat és 250
liter benzint. Ezt mind az önkénteseknek adtuk át.
A létesítmény tűzoltósági együttműködés, szigorúan mind a kettö együttműködés az Audival
és a Rábával olyan szinten van, hogy jogilag ez teljesen tisztázott. Tehát nem csak mi
profítálunk abból, hogyha őket hívjuk, hanem ök is. Van olyan eset, ahol nekünk kell segítséget
adni. Ami változott, hogy az előző jogszabály alapján a létesítményen belül, hogyha bement
egy hivatásos tűzoltó, akkor is a létesítménytűzoltóság parancsnoka volt a vezetö, míg most, ha
érkezik a hivatásos, akkor neki átadja az oltásvezetését akkor is, ha egyetértett eddig mindennel.
Én úgy gondolom, hogy szakmailag sokkaljobb, mint ami előtte volt.

Ferencz Ger ő ké viselő

Mi is nagy tisztelettel köszöntjük! Köszönjük a munkájukat. Szerintem minden normális ember
szemében önök nagy hösök, egy nagyon pici határ van az örült és a hös között, hiszen ők oda
fütnak be, ahonnan mindenki elfut. De egy dolgot hiányolok én a katasztrófavédelem
munkájából. 2022. 05. 25. óta háborús vészhelyzet van Magyarországon Nem nagyon
találkoztam a megyében a lakosság felkészítésével ezzel kapcsolatban. Pedig, hajól tudom, a
polgári védelem az egyik része a katasztrófavédelemnek, a polgári védelemnek pedig feladata
a lakosság felkészítése, a lakosság életének a megóvása. Milyen terv van a lakosság
tájékoztatására, mi a terv, tényleg egy olyan katasztrófa vagy vészhelyzet esetén, amit seAi
sem kíván ebben az országban. Nyilván mindenkinek vannak elképzelései, mit kell csinálni. En
szerintem a kocsmába kell fütni, a feleségem szerint a templomba, de egyik sem egy életmentö
beavatkozás. Mennyi olyan hely van, egy pince, vagy egy védelmi hely, ahova a lakosság tud
menekülni? A másik pedig az, hogy tervezik-e a lakosságnak a felvilágosítását és képzését?



Sallai Péter dandártábornok
A lakosságfelkészítési tevékenységünk egyrészt a közbiztonsági referenseken keresztül valósul
meg, az önkormányzatokon keresztül. Másrészt mi a közösségi médiában is jelen vagyunk,
többek között a VÉSZ-en, ott tudják megnézni ezeket, illetve a honlapjukról is megtudják
keresni. Egyébként az, hogy milyen óvóhelyek vannak, ez az önkormányzatoknál van
nyilvántartásban. Amennyiben ezt megkérik, valószínűleg ők válaszolnak is erre. A mi
részünkröl ilyen kimutatás nincsen. Amennyiben ilyen kellene, akkor azt közérdekű adatként
feltennénk a honlapunkra. Jelenleg ilyen feladatunk nincsen.
A lakosság felkészítése elsösorban az önkéntes mentöszervezeteken keresztül valósul meg,
illetve minden település be van sorolva 1-töl 3-ig a veszélyesség alapján annak megfeleloen,
hogy milyen veszélyességi besorolásban van, a polgármester részére ki van adva, hogy hány fő
köteles polgári védelmi céllal betagozódnia. Ezeknek a felkészítése éves szinten megvan, hogy
hány évente kell ismételni. Tehát a lakosság felkészítése megvan a háttérben, ki vannakjelölve
azok a munkagépek is, amiket hogyha esetleg valami kell, akkor azt nekik át kell adni.

Valiczkó Mihálv ké viselő
A Megyei Polgárör Szövetség alelnökeként szeretnénk köszönni ezt a konstmktiv
együttműködést, ami az elmúlt időszakban közöttünk megvalósult, legyen az árvíz, vagy a 82-
es főútvonalon történő baleseteknél a közös elhárítás.
A nagy fájdalmam az, hogy a kéményseprők nem tartoznak a katasztrófavédelemhez, sajnos a
belterületi elvezetésű árkok ellenörzése és a külterületi árkok ellenörzése nem tartozik oda a
katasztrófavédőkhöz. Nagyon jó volna, mert ez önkormányzati hatáskör, de nagyon nehéz
fellépni a lakosokkal szemben. Amikor ilyen száraz idöszak van, majd megjön az esős idöszak,
és hirtelen nagy mennyiségű eső lehullik, akkor bizony kisebb településeken is okozhat komoly
károkat, olyan elhárítási feladatokat, olyan feladatok elé állíthatja a katasztrófavédőket is, ami
nem állna elő, ha a feladat hozzájuk tartozna.
A Fidesz-KDNP kormány 2010 óta az Európai Unióval közösen hatalmas összegeket fordít a
belterületi árkok, illetve a külterületi árkokrendezésére, és sajnos az a tapasztalat, hogy egy 5-
10 év múlva visszakerül az eredeti állapot a helytelen karbantartás miatt, és jó lenne, ha ezt
komoly ellenőrzéssel, hatékony ellenörzéssel és hatékony fellépéssel meg lehetne akadályozni.
Sok sikert kívánok az elkövetkezendő közös munkánkhoz is. Köszönöm szépen!

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen a beszámolót és további jó munkát kívánok!

Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 22 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

6/2025. 11.21. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2024. évi tevékenységéről szóló
tájékoztatót tudomásul vette.

Határidő: 2025. február 21.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke



3.na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme ei Önkormán zat 2025-2029 évekre szóló azdasá i
ro ram'aésfe'lesztésiterve.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Az önkonnányzatoknak egy kötelező feladata a ciklus elején a ciklusra szóló gazdasági
program megalkotása.

Keserü Dávid ké viselő

Átnéztük, és véleményünk szerint ez a gazdasági program nem szól másról, mint az Európai
Unió elhibázott gazdaságpolitikájának a megvalósítása a vármegyének. A jelen állás szerint
ilyen gazdasági helyzetben ez igazán nem realizált dolog. A lakosságot arra kell rávenni, vagy
rábími, hogy jobban zöldítsen. Hogyan gondolják ezt, vagy hogyan képzeli ezt az
önkonnányzat, milyen terve van erre?

Hámori G ör v a köz vűlés elnöke

A megyei önkormányzat egészen máshogyan készít gazdasági programot, mint egy települési
önkormányzat. Tehát amikor egy vármegyei önkormányzat gyakorlatilag egy hivatal, akkor ő
csak a feladatait tudja ebbe a gazdasági programba betenni. Megmondom őszintén, mint volt
gyakorló polgármester, igaz, hogy a vármegyei önkormányzat is önkonnányzat, de nem tudom,
hogy miért kell nekünk gazdasági programot csinálni, mikor nincs gyakorlatilag olyan eszköz
a kezünkben, amivel gyakorlatias gazdasági programot tudnánk csinálni. De mivel ez egy
feladatunk, ezért mi nem tudunk mást csinálni, mint a rendelkezésünkre álló eszközöket
fogalmazzuk meg, ezek pedig a pályázati részek.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Tisztelt Képviselötársaim! Alapvetően erről a megye céljai sokkal kevésbé olvashatóak, hiszen
mi gazdálkodó szervezetünk szerint csekély vagyon fölött, inkább egy szellemi töke fölött
uralkodunk. Ezért ez a feltáró részböl merül ki, hogy a megyében milyen típusú fejlesztések,
milyen irányelvek vannak, de ebben mi nem vagyunk döntö tényezők, mi ennek a térségnek
egy szereplője vagyunk, és gyakorlatilag ezt a gazdasági kömyezetet írták körbe a kollégáink,
hiszen azok egyrészt gazdasági célú döntések, csekély vagyonunkkal való gazdálkodás.
Köszönöm!

Szabó Zoltán ké viselő
Egyetértek, igazából tiltakozva. A programnak pontosan az eszköztelensége az, ami miatt ez
ellen tiltakozmik. Tehát sokkal komolyabb kapacitásokkal rendelkezik a hivatal, és ennek a
munkának az összeállítása is egy óriási teljesítmény és mindig is magas szintű volt, ráadásul
integráltan áttekintve az egész kömyezeti működésünket.
Az előző felszólalásból számomra az is lejött, hogy több képviselőtársam, aki az előzöekben
ilyen testületi dolgokban nem vett részt, mint ahogy a képviselöség elött én sem láttam, be
kellene avatni az ilyen ügyekbe kicsitjobban, hogyjobban tájékozottak legyenek. Mindenkinek
hasznos lehet, ha kérdez a hivatali dolgozóktól.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Engem ismersz már, hiszen dolgoztunk együtt, hogy én erre mindig nyitott vagyok, tehát engem
kereshettek, de én azt gondolom, hogy ebben a hivatal is igény szerint természetesen
mindenkinek a rendelkezésére áll.
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Azért szeretném újra tisztázni, hogy a vánnegyei önkormányzatnak kötelessége egy gazdasági
programot készíteni, de mi csak a saját eszközeinkkel tudunk programot csinálni. Azt is
szeretném elmondani, hogy tegyünk különbséget egy gazdasági program, egy adott ciklusra
vonatkozó gazdasági program, meg fejlesztési tervek között. A gazdasági program az egy
realitás, ahol azokattcell összefoglalnunk, amit mi a ciklus során meg tudunk valósítani. Nekünk
ilyen eszközeink erre csak a pályázatok lehetnek. Én azt gondolom, hogy Aginak megköszönve,
mert ő fogta nagyon össze ezt a dolgot, nagyonjól láthatóak a lehetöségeink.

Egyéb hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a határozati javaslatot.

A közgyűlés 13 igen, 4 nem, 5 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

7/2025. 11.21. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata Közgyűlése a "Győr-Moson-Sopron
Vármegyei Önkormányzat 2025. -2029. évi Gazdasági programja és Fejlesztési Terve"
című dokumentumot a melléklet szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő: 2025. február 21.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

4. na irendi ont
Akülönle es azdasá iövezetme szüntetésével összefü
Előadó: Hámori G ör a köz űlés elnöke

ő döntések.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Január 1-jével megszűntek a különleges gazdasági területek, így Mosonmagyaróvárhoz
visszakerül az a gazdasági övezet, amelyet eddig a megye kezelt. A Mosonmagyaróvári
Önkormányzat már meghozta az egyeztetett döntéseket. Mi vagyunk most soron, meg kell
hoznunk azokat a döntéseket, hogy ez a fejezet lezáruljon.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke
Tegnapi nap volt a nagy adózók rendezvénye Mosonmagyaróváron, ahol Takács Miklós
képviselővel együtt vehettünk részt, és éppen az ellenzéki polgármester számolt be arról, hogy
ennek az együttműködésnek köszönhetöen, milliárdnyi vagyon került vissza a városhoz, és csak
az idén 130 millió forint iparűzési adóbevételre számítanak abból a területből, amit a megye
megfejlesztett és most átadott a városnak. Azt gondolom, hogy az elmúlt három-négy évnek az
együttműködése végtelenül gyümölcsöző volt.

Kovács József a Pénzü i és Ü rendi Bizottsá elnöke
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a közgyűlésnek elfogadásrajavasolja az elöterjesztést.

Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetísé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
előterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
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Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatokat.

A közgyűlés 20 igen, 1 nem, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

8/2025. 11.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a mosonmagyaróvári
különleges gazdasági övezetet érintő, a feladat- és hatáskörök ellátásáról szóló - felek altal
2021. március 1. napján aláírt - megállapodást az előterjesztés mellékletét képező
tartalommal 2025. január 1. napjára visszamenőleges hatállyal felbontja.
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a különleges gazdasági
övezet települési önkormányzatának polgármesterét, jegyzőjét és a polgármesteri hivatal
ügyintézőjét megillető feladatok- és hatáskörök ellátásáról szóló - felek által 2022. január
10-én aláírt- megállapodást az előterjesztés mellékletét képező tartalommal szintén 2025.
január 1. napjára visszamenőleges hatállyal felbontja.
A közgyűlés döntése Mosonmagyaróvár Város Önkormányzatának ugyanezen tárgyú és
tartalmú döntésével együtt válik hatályossá.
A közgyűlés egyben felhatalmazza elnökét a megállapodás felbontásához szükséges
okiratok aláírására.

Határidő: folyamatos
Felelős: Hámori György a közgyűlés elnöke

A közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

9/2025. 11.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a
Mosonmagyaróvári különleges gazdasági övezet ivóvíz-, szennyvíz hálózat bővítése és
fejlesztése érdekében aláírt együttműködési megállapodás felbontását az előterjesztés
mellékletét képező tartalommal. A közgyűlés egyben felhatalmazza elnökét a
megállapodás felbontásához szükséges okiratok aláírására.

Határidő: folyamatos
Felelős: Hámori György a közgyűlés elnöke

A közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

10/2025. 11.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a
Mosonmagyaróvári különleges gazdasági övezet területén inkubátorház építése
érdekében aláírt együttműködési megállapodás felbontását az előterjesztés mellékletét
képező tartalommal. A közgyűlés egyben felhatalmazza elnökét a megállapodás
felbontásához szükséges okiratok aláírására.

Határidő: folyamatos
Felelős: Hámori György a közgyűlés elnöke

A közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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11/2025. 11.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a mosonmagyaróvári
5901/4., 5950/7., 6012., 6017. és 6024. hrsz.-okon megépült feltáró helyi közút
tulajdonjogát - a forgalomba helyezést követően - térítésmentesen átadja
Mosonmagyaróvár Város Önkormányzatának az út üzemeltetési kötelezettségeivel
együtt. A közgyűlés egyben felhatalmazza elnökét a megállapodás aláírásához szükséges
okiratok aláírására.

Határidő: folyamatos
Felelős: Hámori György a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet tervezetet.

A közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal megalkotta a 3/2025. (11.24) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva).

5. na irendi ont
A őri és a so roni tankerületi köz ont által működtetett tankerületi tanácsba ta
. elölése.
EIőadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Györ és Soproni Tankerületi Központok által működtetett Tankerületi Tanácsban kellene tagi
jelölés részünkröl. Mijavaslatot teszünk, a Megyei Önkormányzatok Szövetsége delegál mind
a két szervezetben. Így a határozati javaslatnak megfelelően a győriben Dr. Petö Péter alelnököt
javaslom, és a soproniban pedig Ivanics Ferenc alelnökötjavasolnám.

Keserü Dávid ké viselő
A Mi Hazánk frakcióvezetöje csak abban az esetben tudja támogatni, hogyha ez a megyének
nemjár plusz költséggel.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Semmivel nem jár. Az elmúlt időszakban rengeteg ide-oda való delegálásunk volt. Ezekért
semmilyen delegáltnak semmilyen tiszteletdíj pluszban nemjár.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatokat.

A közgyűlés 17 igen, 5 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

12/2025. 11.21. határozat
1. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győri

Tankerületi Központ tankerületi tanácsába a Megyei Önkormányzatok Országos
Szövetsége által az állami köznevelési közfeladat ellátásában fenntartóként részt
vevő szervekről, valamint a Klebelsberg Központról szóló 134/2016. (VI. 10.)
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Korm. rendelet 2/B. § (4) bekezdés a) pontja szerinti tagdelegálásra dr. Pető Pétert,
a közgyűlés alelnökét jelöli.

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatot küldje meg a Megyei
Önkormányzatok Országos Szövetsége részére.

Határidő: a közlésre azonnal

Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

A közgyűlés 17 igen, 5 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

13/2025. 11.21. határozat
1. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Soproni

Tankerületi Központ tankerületi tanácsába a Megyei Önkormányzatok Országos
Szövetsége által az állami köznevelési közfeladat ellátásában fenntartóként részt
vevő szervekről, valamint a Klebelsberg Központról szóló 134/2016. (VI. 10.)
Korm. rendelet 2/B. § (4) bekezdés a) pontja szerinti tagdelegálásra Ivanics
Ferencet, a közgyűlés alelnökét jelöli.

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatot küldje meg a Megyei
Önkormányzatok Országos Szövetsége részére.

Határidő: a közlésre azonnal

Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

6. na irendi ont
Danube Bike ro'ekt ben ú'tásának 'óváha ása.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke

A vármegyének két nagyon fontos bevételi forrása van, az egyik nyilvánvalóan az állami
támogatás, a másik az, amit pályázatokból tudunk lehívni, ezért minden pályázati lehetöséget
megragadunk. Ez is egy ilyen pályázat, egy határon átnyúló pályázatnak a benyújtásáról szól.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 22 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

14/2025. 11.21. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése

1. jóváhagyja a "Danube Bike" című projekt benyújtását az Interreg Magyarország-
Szlovákia Együttműködési Program keretében

2. vállalja, hogy a projekt Győr-Moson-Sopron vármegyei részére jutó 682. 190 EUR
költség 5%-ának megfelelő 34. 110 EUR önerőt biztosítja a projekt időtartama
alatt, a mindenkor hatályos költségvetési rendeletében.

3. felhatalmazza elnökét a projekt megvalósításával és fenntartásával kapcsolatos
dokumentumok aláírására, illetve jognyilatkozatok megtételére.
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Határidő: 2025. február 21.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

7. na irendi ont
BeszámolőaG őr-Moson-So ron Várme ei Értéktár Bizottsá 2024. évi munká'áról.
Előadó: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Ezen önkormányzati ciklus elsö vármegyei értéktári bizottsági ülését tartottuk ma 8:30 perckor
a kollégákkal és képviselő társaimmal. Így örömmel bejelentem, hogy a vármegyei értékek
száma 121-re emelkeden a 119-ről. A rajkai német nemzetiség és a hozzá tartozó Heidelbauer
kulturális örökség, egy német eredetű örökség a vármegyei értéktárba bekerült, valamint a
Radnóti Miklós emlékhelye közül azAbdai emlékhely, amely közvetlenül a töltés mellett van.
Egyúttal beszámolunk arról is, és kérem minden képviselötársamnak a segítsegét, hogy
népszerűsítse, hogyjelenleg zajlik a hungarikum vetélkedőnk a megyében. Büszkék vagyunk
arra, hogy 27 iskola vált a partnerünké, nagyon-nagyon értékes projektjavaslatokat küldtek a
fiatalok.~Én abban kérem a segítségeteket, hogy egyszer szívesen bemutatjuk nektek azokat a
projektjavaslatokat, a legközelebbi közgyűlésen, amit a gyerekek csináltak, zseniális munkák
érkeztek be. Most volt egy online fordulója a vetélkedőnek, és március 21-én Györben, a
Gárdonyi Géza Általános Iskolában lesz a döntö, négy-négy csapattal.
Van egy értékörzö felület Magyarországon, amit Nektár felületnek hívnak és idén indult el ez a
munka'azAgrárminisztérium támogatásával, hogy minden települési értéket is meg lehessen
majd egy elektronikus rendszerben találni. Két munkatársunk részt vesz ennek a feltöltésében
és ennek a megyei koordinálásában. Erre is nyertünk egy pályázati támogatást, és ez a munka
márjavábanzajlik.
Újra megrendezésre kerül a vánnegyei nemzetiségi nap és vármegyei értéknap. En-e is nyertünk
forrást, ezért a bizottsági ülésen már be mertemjelenteni, hogy nagyon nagy valószínűséggel
április 12-én Jánossomorján lesz ez az esemény. Ilyenkor a megyében képviselettel rendelkezo
nemzetiségekkel egyeztetni szoktunk. Reméljük, hogy sokan pártállástól íüggetlenül el szoktak
jönni erre a rendezvényre. Mostjó helyen vagyunk, akár a soproniaknak, akár akömyeknek,
akár az óváriaknak, úgyhogy bíztatunk benneteket, hogy gyertek a rendezvényre. Erre a három
feladatra 7, 5 millió forint vissza nem térítendö támogatást kaptunk az Agrárminisztériumtól egy
pályázattal, így egyébként ez a megyének egyetlen többlet forintjába nem fog kerülni. A
nemzetiségek is saját maguk beszállnak a saját pénzeikkel.

HámoriG ör a köz űlés elnöke
Szeretném felhívni képviselötársaim fígyelmét, ha valaki a szűkebb kömyezetében ismer olyan
értéket, olyan ajövő számára megóvandü értéket, azt kérem jelezze vagy a települési értéktár
bizottság felé, vagy ahol nem működik, közvetlen az alelnök felé is, hiszen nekünk az az érték,
az a feladatunk, hogy az Értéktár Bizottság valóban a gyakorlatban minél több olyan értéket
örizzen meg, ami itt a megyében nagyon fontos, és amely az utókor számára feltétlenül fontos.

Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetisé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság a közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
előterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
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Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A közgyűlés 22 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

15/2025. 11.21. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Értéktár Bizottság 2024. évi szakmai munkájáról szóló beszámolót
megismerte és elfogadja.
Határidő: 2025. február 21.
Felelős: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

8. na irendi ont
A köz űlés elnöke 2025. évi szabadsá olási ütemtervének 'óváha
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

ása.

HámoriGvör v a közryűléselnöke
Én egy ígéretet tudok tenni, hogy a szabadságaim ki lesznek írva minden esetben, akkor is, ha
nem tudok elmenni szabadságra. Nem fordulhat olyan elö, hogy a ciklus végén egy horror
összeget ki kell fizetnünk szabadságmegváltásként.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 22 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

16/2025. 11.21. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a közszolgálati
tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. § (1)-(4) bekezdései alapján Hámori
György közgyűlési elnök 2025. évi szabadságát évi 39 napban állapítja meg. Az elnök
2025. évi szabadságolási ütemtervét az alábbiak szerint jóváhagyja:

január 13-16
március 24-28

április 14-17
május 12-17
júliüs 21-31
augusztus 1
október 16-18
december 12-13 és 22-31

Határidő: 2025. évben folyamatos
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke, Dr. Malomsoki István jegyző

9. na irendi ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáról és tá'ékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke
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Hámori G ör a köz űlés elnöke

Az elöterjesztést mindenki megkapta. Van-e valakinek kérdése?

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A közgyűlés 22 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

17/2025. 11.21. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 72/2024. (XI. 29. ) és a
73/2024. (XI.29.) határozat végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: 2025. február 21.
Felelős: Hámori György elnök

9. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

Az SZMSZ-ben megjelölt határidőig interpelláció, kérdés nem érkezett.

10. na irendi ont
E ebek.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Tájékoztatta a testületet, hogy a következö ülés elöreláthatólag április 25-én lesz.

G y ő r, 2025. március 5.
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